
Protokół nr 0022.160.2021 
z posiedzenia Zarządu Powiatu Kolskiego 

w dniu 29 grudnia 2021 roku

Posiedzenie Zarządu rozpoczęło się o godz. 9:00. Obradom przewodniczył Starosta Robert 

Kropidłowski.

W posiedzeniu udział wzięli (załącznik nr 1 do protokołu):

1. Robert Kropidłowski

2. Sylwester Chęciński

3. Waldemar Banasiak

4. Zbigniew Szarecki

5. Henryk Tomczak 

oraz

Zygmunt Sołtysiak - Skarbnik

Artur Szafrański - Sekretarz

Starosta powitał wszystkich obecnych, a następnie na podstawie listy obecności stwierdził 
wymagane ąuorum.

Porządek obrad Zarządu Powiatu Kolskiego (załącznik nr 2 do protokołu):

1. Przyjęcie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Zarządu Powiatu w dniu 15 grudnia 2021 r.

3. Propozycja realizacji w 2022 r. zadania „Poprawa bezpieczeństwa pieszych na ulicy 
Kardynała Stefana Wyszyńskiego w Kłodawie”.

4. Sprawy bieżące Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kole.

5. Skarbnik - zmiany dot. podatku VAT przy wieczystym użytkowaniu.

6. Sprawy bieżące Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji.

7. Sprawy bieżące Wydziału Nieruchomości i Ochrony Środowiska.

8. Sprawy bieżące Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kole.

9. Sprawy wniesione i wolne wnioski.

10. Zamknięcie obrad.

1



Przebieg posiedzenia

Ad 1.
Starosta odczytał porządek obrad Zarządu Powiatu Kolskiego. Nie zgłoszono uwag do 

porządku, został on jednomyślne przyjęty.

Ad 2.

Członkowie Zarządu zapoznali się z treścią protokołu z posiedzenia Zarządu nr 

0022.159.2021 z dnia 15 grudnia 2021 r. nie wnosząc do niego uwag i poprawek. Tym samym 

protokół został przyjęty jednomyślnie.

Ad 3.
Radna Powiatu Kolskiego p. Ewa Ochędalska zwróciła się z prośbą o ponowne wprowadzenie 

do realizacji w 2022 r. zadania „Poprawa bezpieczeństwa pieszych na ulicy Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego w Kłodawie”, wraz z przeniesieniem niewykorzystanych na to zadanie 

w 2021 r. środków. Radna poinformowała, że proponuje się zmianę lokalizacji przejścia dla 

pieszych na ww. ulicy. Padła również propozycja udostępnienia w niedziele i święta 

możliwości parkowania na ul. Włocławskiej w Kłodawie (wzdłuż ogrodzenia kościoła), gdzie 

obecnie obowiązuje zakaz zatrzymywania się.

Odnosząc się do propozycji p. Ochędalskiej Skarbnik poinformował, że niewykorzystane 

w 2021 r. środki na „Poprawę bezpieczeństwa pieszych na ulicy Kardynała Stefana 

Wyszyńskiego w Kłodawie” zostały wprowadzone do nadwyżki budżetowej, w przypadku 

realizacji zadania w 2022 r. należy zabezpieczyć je na nowo.

Zarząd przychyla się do realizacji ww. zadania w 2022 r„ jednak w pierwszej kolejności 

należy ustalić ostateczną lokalizację przejścia dla pieszych.

Ad 4.

Dyrektor Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Kole p. Wiśniewska 

omówiła tematy dotyczące:

• projektu architektonicznego na przebudowę oddziału wewnętrznego. Pani Dyrektor 

poinformowała, że ma uwagi do przedstawionego projektu i nie przyjmie go;

• zakończenia zadania „Przebudowa podjazdu dla Zespołów Ratownictwa Medycznego 

oraz przedsionka Izby Przyjęć łącznie z wykonaniem odwodnieni liniowych”. 

Przedstawiła dokumenty do rozliczenia dotacji. Zarząd je zaakceptował i wyraził 

zgodę na uregulowanie faktur;
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• wyrażenia zgody na przedłużenie terminu wykonania zadania pn. „Przebudowa 

Oddziału Wewnętrznego I w Samodzielnym Publicznym Zakładzie Opieki Zdrowotnej 

w Kole” do dnia 28 grudnia 2021 r. Ww. zmiana spowodowana jest prośbą 

wykonawcy o przedłużenie terminu wykonania dokumentacji projektowej. Zarząd nie 

wyraził zgody, pismo wpłynęło do Zarządu po terminie.

Ad 5.
Skarbnik przedstawił sytuację dotyczącą opłat pobieranych przez powiaty z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego nieruchomości gruntowej w prawo własności 

dokonanego z mocy prawa na podstawie ustawy z dnia 20 lipca 2018 r. o przekształceniu 

prawa użytkowania wieczystego gruntów zabudowanych na cele mieszkaniowe w prawo 

własności tych gruntów. Zgodnie z ugruntowaną linią interpretacyjną organów podatkowych 

powyższe przekształcenie było traktowane jako kontynuacja pierwotnej dostawy towarów, 

czyli ustanowienie prawa użytkowania wieczystego. W wyniku orzeczenia Trybunału 

Sprawiedliwości Unii Europejskiej z 25 lutego 2021 r. przekształcenie użytkowania 

wieczystego we własność należy traktować jako płatną dostawę towarów w zamian za 

odszkodowanie wypłacone z mocy prawa. W związku z tym Minister Finansów wydał 

interpretację ogólną w sprawie opodatkowania podatkiem od towarów i usług przekształcenia 

z mocy prawa użytkowania wieczystego w prawo własności. Zgodnie z tą interpretacją 

i nowym brzmieniem art. 19a ust. 5 pkt. 1 lit. b ustawy o VAT dla czynności przeniesienia 

z nakazu organu władzy publicznej lub podmiotu działającego w imieniu takiego organu lub 

przeniesienia z mocy prawa własności towarów w zamian za odszkodowanie obowiązek 

podatkowy powstaje z chwilą otrzymania całości lub części zapłaty z tego tytułu. W związku 

z powyższym Skarbnik wystąpił do Zarządu Powiatu o naliczanie od 1 stycznia 2022 r. 

podatku VAT w ramach dotychczas ustalonych opłat przekształceniowych. Zarząd po dyskusji 

wyraził zgodę.

Ad 6.
Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji Dorota Szkudlarek przedstawiła następujące 

pisma:

• Liceum Ogólnokształcącego w Kole - prośba o wyrażenie zgody na realizację 

nauczania indywidualnego dla uczennicy w okresie od 1 stycznia do 30 kwietnia 2022 

r. Zarząd wyraził zgodę na realizację nauczania indywidualnego w wymiarze 12 
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godzin tygodniowo w ramach środków, jakie szkoła posiada w swoim budżecie. 

Wydział OP powiadomi szkołę.

• Zespołu Opiekuńczo - Edukacyjno - Wychowawczego w Kole - prośba o wyrażenie 

zgody na zwiększenie ilości godzin przeznaczonych dla uczniów Szkoły Podstawowej 

Specjalnej w łączonym oddziale, w skład którego wchodzą dzieci z klas IV-VIII, o 0,5 

etatu z języka polskiego oraz matematyki. Zwiększenie ilości godzin pozwoli na 

podział klasy na dwie grupy, a co za tym idzie na odpowiednie przekazywanie wiedzy 

i skuteczne przygotowanie uczniów do egzaminów ósmoklasisty. Koszt 

proponowanego wyżej zwiększenia ilości godzin wyniesie 38.209,10 zł za 6 miesięcy. 

Zarząd wyraził zgodę.

• Towarzystwa Przyjaciół Miasta Dąbie - prośba o dofinansowanie konferencji pn.: 

„Cmentarze to życie”. Naczelnik Wydziału Oświaty, Kultury i Promocji 

poinformowała Towarzystwo o możliwości ubiegania się o dotację w ramach 

konkursu dot. pożytku publicznego.

Ad 7.
Naczelnik Wydziału Nieruchomości i Ochrony Środowiska p. Ziemniak powrócił do tematu 

projektu uchwały Zarządu Powiatu Kolskiego w sprawie zrzeczenia się w całości 

odszkodowania za nieruchomości stanowiące własność Powiatu Kolskiego, które z mocy 

prawa stały się własnością Województwa Wielkopolskiego.

Zarząd powróci do tematu po zasięgnięciu opinii komisji Rady Powiatu Kolskiego.

Ad 8.

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Kole p. Rusin przedstawiła projekt 

uchwały Zarządu Powiatu Kolskiego w sprawie rozstrzygnięcia otwartego konkursu ofert na 

zlecenie realizacji zadania publicznego z zakresu pomocy społecznej pn. „Prowadzenie 

w latach 2022 - 2026 Domu Pomocy Społecznej dla osób w podeszłym wieku”.

Zarząd po omówieniu projektu uchwały poddał tę kwestię głosowaniu:

- wniosek poparło - głosów 4

- przeciw - głosów 0

- wstrzymało się od głosu - głosów 0

Uchwała została podjęta jednogłośnie i oznaczona Nr 0025.160.235.2021
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Ad 9.
Zarząd zapoznał się z pismem Wójta Gminy Osiek Mały informującym o odstąpieniu 

Wykonawcy od realizacji zadania pn.: „Budowa odcinka drogi gminnej w miejscowości 

Witowo”. W związku z powyższym nie zostanie zrealizowana umowa zawarta pomiędzy 

Gminą Osiek Mały a Powiatem Kolskim. Dyrektor Powiatowego Zarządu Dróg w Kole 

poinformował, że od 1 stycznia 2022 r. powyższy odcinek drogi staje się drogą powiatową, 

natomiast cała dokumentacja związana z jego budową została wydana na Gminę Osiek Mały 

i dotyczy warunków dla drogi gminnej.

Poruszono także temat planowanego złożenia wniosku w ramach Polskiego Ładu na 

przebudowę drogi powiatowej w miejscowości Turzynów. Szacunkowy koszt zadania 

wyniesie ok. 2.000.000,00 zł.

Ad 10.
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Starosta dokonał zamknięcia posiedzenia 

Zarządu Powiatu Kolskiego.

Na tym protokół zakończono.

KrupińskaProtokółowałą: Anna

Podpisy Członków Zarządu:

1. Robert Kropidlowski

2. Sylwester Chęciński

3. Waldemar Banasiak

4. Zbigniew Szarecki

5. Henryk Tomczak
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